

Document Title: Samara Attack Summary Report

ID: NMEC-2007-658947

Date: On, or shortly after, 6 May, 2007

Synopsis:

This document is a report summarizing the events and results of an attack against government and coalition forces on May 6, 2007 in Samara, Iraq.

Key Themes:

- The report, released by the Islamic State of Iraq Ministry of Media, details the sequence of events and the results of the May 6, 2007 raid against government and coalition forces in Samara. According to the report, the raid took place on Sunday morning and was initiated by a suicide car bomb against the Samara Police Headquarters, which is situated across the street from a high school used by coalition forces as a base of operations. A subsequent attack occurred against the high school. The report claims the following results:
 1. Destruction of the Samara Police Headquarters.
 2. Destruction of the Samara High School.
 3. 4 coalition vehicles destroyed or disabled.
 4. 15 government vehicles destroyed.
 5. Death of the Samara Police Chief.
 6. 18 coalition forces killed.
 7. 40 government employees killed.

Key words:

Iraq, Al-Qa'ida in Iraq, Military Action

NMEC-2007-658947

In the name of God the most Merciful, the most Compassionate
The Islamic State of Iraq / blessed Samra' City raid

O, ye who believe, if any from among you turn back from his faith, soon will God produce a people whom He will love as they will love Him, lowly with the believers, mighty against the rejecters, fighting in the way of God and never be afraid of the reproaches of such as find fault. That is the grace of God, which He will bestow on whom He pleases, God encompasses all, and He knows all things. (al-Ma'idah, verse 54).

Thanks to God, the God of all people, peace and prayers upon our prophet Muhammad and his companions.

The soldiers of the Islamic State of Iraq, may God honor them, conducted a large blessed raid against the joint forces in Samra' City. This took place on Sunday morning 6 MAY 2007. The following are the details of the operations:

- 1- A suicide operation by a brave night and a hero of the Islamic State of Iraq from the Suicide Battalion, he drove his booby-trapped vehicle inside Samra' City Police Headquarters, across the street from Samra' High School, that the Crusaders apostates have converted to a headquarters. He destroyed both buildings, killing more than 40 people, including the Police Chief, 'Abd-al-Jalil, known as the right-hand man of the apostate 'Adnan Thabit. May God accept our brother into paradise.
- 2- Assault against the Crusaders and police at Samra' High School, headquarters of the Crusaders and police, with grenade launchers, light and heavy weapons.
- 3- A fight with a Crusaders' patrol near al-Shuruq building after the Crusaders surrounded the area. The fighting resulted in the hummer catching fire and killing its crew.
- 4- A fight against a Crusaders' patrol at al-Hadadah area using light and heavy weapons. The fighting resulted in the hummer catching fire and killing its crew.
- 5- A fight against a Crusaders' patrol at al-Qadisiyyah Neighborhood. The fighting resulted in disabling the hummer and killing its crew.
- 6- The Crusaders surrounded a car for the brothers in al-Qadisiyyah Neighborhood after they withdrew from the attack area. A suicide brother blew himself up among the crusaders killing five of them and destroying their hummer. May God accept our brother into paradise.

The results of the blessed raid are according to the following:

- 1- Samra' Police Headquarters was destroyed.
- 2- Samra' High school was destroyed
- 3- Three Crusaders' vehicles were set on fire and another was disabled.
- 4- More than 15 apostates vehicles were set on fire
- 5- The demise of Samra' Police Chief.
- 6- More than 18 Crusaders were killed.
- 7- More than 40 apostates were killed

This is a blessing from God, He grants to whomever he wishes.

These operations are within al-Karamah [T.C: dignity or the name of a place] plan to take revenge for attacks against our women which was announced by the Emir Abu-'Umar al-Baghdadi, Emir of the Islamic State of Iraq.

God is great.

(The glory is to God, His messenger and the believers, however, the apostates are unaware)

The Islamic State of Iraq / Ministry of the Media

End of document / translation

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

دولة العراق الإسلامية / غزوة مدينة سامراء المباركة

{يَا أَيُّهَا الَّذِينَ آمَنُوا مَنْ يَرْتَدَّ مِنْكُمْ عَنْ دِينِهِ فَسَوْفَ يَأْتِي اللَّهَ بِقَوْمٍ يُحِبُّهُمْ وَيُحِبُّونَهُ أَذِلَّةٌ عَلَى الْمُؤْمِنِينَ أَعِزَّةٌ عَلَى الْكَافِرِينَ يُجَاهِدُونَ فِي سَبِيلِ اللَّهِ وَلَا يَخَافُونَ لَوْمَةَ لَائِمٍ ذَلِكَ فَضْلُ اللَّهِ يُؤْتِيهِ مَنْ يَشَاءُ وَاللَّهُ وَاسِعٌ عَلِيمٌ}
(المائدة:54)

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على نبينا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين.

أما بعد:

لقد قام جنود دولة العراق الإسلامية "اعزها الله" بغزوة كبيرة مباركة على القوات المشتركة في مدينة سامراء ، وذلك صباح يوم الأحد 18 ربيع الثاني 1428 هـ الموافق 2007/5/6م ، واليكم تفاصيل الغزوة :

1. عملية استشهادية نفذها فارس مغوار ، وأحد أبطال دولة العراق الإسلامية " بارك الله في رجالها " من " كتيبة الاستشهاديين " ، لينغمس بسيارته المفخخة داخل مديرية شرطة مدينة سامراء وبنائية ثانوية سامراء المقابلة لها والتي يتخذها الصليبيين والمرتدين مقرا لهم ، وقد رافق هذه العملية المباركة الاشتباك مع الأبراج الموجودة للعدو لكي يمكننا للأخ الاستشهادي من الدخول وفعلا فقد تمكن الأخ من تفجير نفسه بين البنائيتين ، مما أدى الى تدمير البنائيتين ومقتل أكثر من (40) مرتداً وهلاك قائد شرطة المدينة المدعو (عبد الجليل) والملقب بالذراع الأيمن للمرتد (عدنان ثابت) ، نسأل الله أن يتقبل أختانا في الشهداء وأن يعلي نزلته في عليين ، وأن يجعله من ورثة جنة النعيم ، والله الحمد والمنة .

2. الاشتباك مع الصليبيين وقوات الشرطة في بنائية ثانوية سامراء والتي يتخذها الصليبيين والشرطة مقراً لهم بالقاذفات والأحاديث بالإضافة الى الأسلحة الخفيفة والمتوسطة .

3. الاشتباك مع دورية للصليبيين قرب عمارة الشروق بعد ان فرض الصليبيون طوقا على الإخوة ليحاصروهم داخل المدينة ، وقد أدى الاشتباك الى إحراق آلية نوع " همر" بالكامل وهلاك جميع من فيها والله الحمد .

4. الاشتباك مع دورية للصليبيين في منطقة الحدادة بالأسلحة المتوسطة والخفيفة ، وقد أدى الاشتباك الى إحراق آلية نوع " همر" وهلاك جميع من فيها والله الحمد .

5. الاشتباك مع دورية للصليبيين في منطقة حي القادسية ، وأدى الاشتباك الى إعطاب آلية نوع " همر" ومقتل من فيها ، والله الحمد والمنة .

6. قام الصليبيون بمحاصرة سيارة للإخوة في منطقة حي القادسية بعد انسحابهم من منطقة الاشتباكات وبعد ان حاولوا أسرهم اندفع ليث من ليوث الدولة من " كتائب الاستشهاديين" نحو الصليبيين لينغمس بحزامه الناسف وسط تجمعهم ، فقتل جراء هذه العملية المباركة (5) صليبيين كانوا داخل آليتهم نوع " همر" وتدميرها بالكامل ومهد الطريق للإخوة بالانسحاب بسلام ، نسأل الله أن يتقبل أختانا في الشهداء وأن يعلي نزلته في عليين ، وأن يجعله من ورثة جنة النعيم ، والله الحمد والمنة .

أما نتائج الغزوة المباركة فهي كما يلي:

- 1- تدمير مبنى مديرية شرطة سامراء بالكامل .
- 2- تدمير مبنى ثانوية سامراء المقابلة لها والتي يتخذها الصليبيون والمرتدين مركزا لعملياتهم.
- 3- إحراق 3 آليات للصليبيين وإعطاب آلية رابعة.
- 4- إحراق أكثر من 15 آلية للمرتدين .
- 5- هلاك قائد شرطة المدينة .
- 6- هلاك أكثر من (18) جندي من عباد الصليب .
- 7- هلاك أكثر من (40) مرتدا كانوا داخل البنائيتين .

ذَلِكَ فَضْلُ اللَّهِ يُؤْتِيهِ مَنْ يَشَاءُ وَاللَّهُ وَاسِعٌ عَلِيمٌ} ، والله الحمد والمنة .

وتأتي هذه العمليات ضمن خطة الكرامة " غزوة الثأر للعرض " التي أعلن عنها أمير المؤمنين أبي عمر البغدادي "حفظه الله" أمير دولة العراق الإسلامية .

والله أكبر

{وَلِلَّهِ الْعِزَّةُ وَلِرَسُولِهِ وَلِلْمُؤْمِنِينَ وَلَكِنَّ الْمُنَافِقِينَ لَا يَعْلَمُونَ}

دولة العراق الإسلامية / وزارة الإعلام